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Geachte voorzitter, 

Hierna treft u ter afdoening van de toezegging nr. 25 PS en toezegging nr. 32 Commissie Economie onze 
reactie op beide toezeggingen aan. 
Alhoewel er geen verband tussen beide toezeggingen bestaat, leggen we uit praktisch oogpunt onze reactie 
toch in één brief aan u voor. In beide gevallen betreft het de portefeuille van gedeputeerde De Reu. 

Toezegging nr. 25 - PS 
N.a.v. Zomernota en Begroting 2016: 
Ik zal met de vier grootste Zeeuwse gemeenten in gesprek gaan over culturele infrastructuur in het licht van 
de stedelijke aantrekkelijkheid, ten behoeve van de nota Cultuur. 

Op 13 januari 2016 heeft gedeputeerde De Reu, in het Bestuurlijk Overleg cultuur met de Zeeuwse gemeen
ten, gevraagd om tot een gezamenlijke aanpak in Z4 verband te komen, die uiteindelijk door de omringende 
regio's wordt gedragen. De vier gemeenten zijn vervolgens aan de slag gegaan. Tijdens de Z4-conferentie 
op 21 november 2016 heeft de wethouder cultuur van Vlissingen een presentatie gehouden onder de noemer 
'De stad als magneet; thema cultuur'. 
Op verzoek van de cultuurwethouders zijn de cultuurambtenaren van de vier gemeenten vervolgens verder 
aan de slag gegaan om te komen tot een concr ete uitwerking. Afgesproken is dat zodra deze uitwerking in 
hoofdlijnen gereed is, de Provincie eerst ambtelijk en vervolgens bestuurlijk zal worden betrokken. 
Zodra een en ander heeft geleid tot concrete stukken zullen we u daarover informeren. 

Toezegging nr. 32 - commissie Economie 
N.a.v. vragen over het nieuws van de dag: 
Gedeputeerde De Bat zegt toe dat gedeputeerde De Reu schriftelijk zal reageren op het artikel in de PZC 
van 5 oktober 2016 over de Zeeuwse Bibliotheek. 

Voor de goede orde hebben wij de tekst van het betreffend e artikel als bijlage bijgevoegd. 

In algemene zin vinden wij dat het artikel een objectieve weergave is van hetgeen op dit moment speelt 
binnen het Zeeuws bibliotheekwerk. Hetgeen beschreven wordt is zowel in een bestuurlijk overleg tussen 
Provincie en ZB als tussen Provincie en gemeenten per regio, in het najaar 2016 (oktober-november) uitge
breid aan de orde geweest. 

Algemeen 
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Per regio 
Situatie Walcheren: 
De openbare bibliotheek in Vlissingen wordt onderdeel van de ZB, waarbij een kleinere vestiging wordt 
ondergebracht bij CineCity en gestreefd wordt naar andere vestiging dan de huidige in Oost-Souburg. 
Omdat openbare bibliotheken behoren tot de verantwoordelijkheid van gemeenten gaat het hier om een 
zaak tussen de gemeente Vlissingen en de ZB. 
Situatie Oosterschelderegio; 
Gemeenten bezuinigen in de komende drie jaar totaal zo'n € 0,3 miljoen op het bibliotheekwerk in deze 
regio. Via nieuwe vormen van dienstverlening wordt getracht deze bez uinigingen op te vangen en daar
door tevens te voorzien in de veranderende behoefte van het publiek. Dit laatste - en dat geldt ook voor 
de andere bibliotheken in Zeeland - vergt afstemming en samenwerking binnen het Zeeuwse biblio
theeknetwerk. De ZB levert in opdracht van ons college via de jaa rlijkse prestatieafspraken hieraan een 
bijdrage en geeft hiermee invulling aan de wettelijke ondersteuningstaak die de provincie heeft ingevolge 
de Wet Stelsel Openbare Bibliotheekvoorzieningen. 
Situatie Zeeuws-Vlaanderen: 
Ingrijpende bezuinigingen in deze regio op het bibliotheekwerk zijn onder meer opgevangen door over 
te gaan op onbemande bibliotheken en/of door gemeentelijke ombuigingen. Zo investeert Hulst in me
diatheekvoorzieningen in basisscholen en Sluis meteen soortgelijke voorziening in het Zwin College. De 
opmerking van de directeur van de bibliotheek Zeeuws-Vlaanderen dat bezuinigingen in een andere 
bibliotheekregio consequenties heeft voor het hele Zeeuwse bibliotheeknetwerk, klopt en bevestigt de 
samenhang en noodzakelijke samenwerking binnen dit netwerk. 

ZB - Provincie en ondersteuning Zeeuws bibliotheeknetwerk 
Zoals in het artike l wordt aangegeven is inderdaad de aandacht voor de netwerktaken door de bezuini
gingen en fusieperikelen ZB in de afgelopen periode niet optimaal geweest. Dit heeft geleid tot (terechte) 
kritiek van de bibliotheken in de regio's en de financierende gemeenten. Sinds dit jaar is hier verandering 
in gekomen door de teruggekeerde rust bij de ZB gekoppeld aan onze nadrukkelijke opdracht om de 
ondersteuningstaken meer transparant te maken naar opdrachtgever en klanten en daarbij maatwerk in 
ondersteuning te leveren. 
Via de prestatieafspraken zien we er op toe dat de provinciale middelen conform de wettelijke taak door 
de ZB zo worden ingezet dat de openbare bibliotheken hiermee worden geholpen. Ter controle van deze 
afspraken worden deze periodiek afgestemd met ZB en gemeenten. 
Recent hebben de bibliotheken in Zeeland gezamenlijk de Innovatieagenda 2017-2020 opgesteld en 
aangeboden aan Provincie en gemeenten. In het bestuurlijk overleg met de gemeenten in het najaar van 
2016, is deze agenda besproken. De gezamenlijke aanpak en de onderscheiden verantwoordelijkheden 
binnen het Zeeuwse bibliotheeknetwerk zijn daarbij beoordeeld als een goed vertrekpunt voor de sa
menwerking en afstemming tussen alle partijen. Aan de suggestie in deze agenda dat wij begin 2017 
het initiatief nemen voor een bijeenkomst over deze nieuwe koers hebben wij inmiddels gehoor gegeven. 
Wij hebben de ZB opdracht gegeven om deze bijeenkomst medio maart 2017 te organiseren. 

Wij menen hierbij voldoende uitleg gegeven te hebben op beide toezeggingen en geven u in overweging 
deze van de lijst af te voeren, 

Hoogachtend, 

Drs.^.M.M. PolQT^Fr; voorzitter 

Behoort bij brief d.d. 31 januari 2017 met ons kenmerk: 17001594 
van de afdeling IVIobiliteit en Samenleving 
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Bijlage tekst artikel PZC 5 oktober 2016 

VLISSINGEN - De bibliotheek van Vlissingen wordt uitgekleed. In de Oosterschelderegio ligt een 
faillissement op de loer. Heeft de bieb nog toekoms t in Zeeland? Perry Moree, directeur van ZB 
Planbureau en Bibliotheek van Zeeland, zegt het onomwonden. "Ik zie momenteel dingen bij de 
Zeeuwse bibliotheken gebeuren die héél naar zijn." 
Hij doelt op het besluit van de Vlissingse politiek, a fgelopen week, om twee derde van het plaatselijke 
bibliotheekbudget te schrappen. Maar ook op het ala rmerende rapport van adviesbureau Acta dat 
momenteel bij de Bibliotheek Oosterschelde op tafel ligt. Daarin staat dat het financieel bergafwaarts 
gaat met de organisatie en dat dit zonder forse ingrepen zal leiden 'tot het niet meer kunnen voldoen 
aan de financiële verplichtingen en mogelijk faillissement'. "Daar ben ik wel van geschrokken." 
Daarmee verkeren twee van de vier bibliotheekorganisaties in Zeeland in nood. De andere twee, 
Bibliotheek Zeeuws-Vlaanderen en ZB, hebben net een zware periode achter de rug. De Zeeuwse 
Bibliotheek fuseerde moeizaam met Scoop en moest daarbij financieel fors inleveren, terwijl in 
Zeeuws-Vlaanderen onder druk van bezuinigingen ingrijpend werd gereorganiseerd. 

Financieel zorgelijk 
Digitalisering, ontlezing en krimpende budgetten dwingen bibliotheken voortdurend de bakens te 
verzetten. Ook Bibliotheek Oosterschelde deed dat, door vestigingen te vernieuwen en vooral in 
Reimerswaal en op Tholen onderdak te zoeken bij zorgcentra, scholen en dorps- en gemeentehuizen. 
Daarnaast richt zij zich vooral op taal- en leesbevordering bij de jeugd. 
Het Acta-rapport bewijst dat de organisatie inhoudelijk op de goede weg is, zegt directeur Jannie van 
Vugt. Financieel is het echter zorgelijk, doordat de gemeentelijke subsidies gestaag afnemen "Daarom 
heb ik de wethouders gezegd: als we op deze manier doorgaan, redden we het niet meer. Ons 
elastiek is maximaal uitgerekt. Het positieve is dat we de mogelijkheid hebben het tij te keren, maar 
we moeten het samen met de gemeenten doen." 
Verder snoeien in locaties kan niet, zegt Van Vugt. "Dan kom je echt in de problemen." Zij gelooft in 
de huidige structuur, met - naast de bibliotheken - service- en afhaalpunten in veel kernen. Via de 
digitale catalogus kan elk boek uit de Zeeuwse collectie worden besteld en ter plekke worden 
afgeleverd. "Boeken kunnen niet op iedere locatie fysiek aanwezig zijn, maar tegelijkertijd is de volle 
rijkdom van de collectie voor iedereen beschikbaar." 

Nauwe samenwerking 
Directeur Rudi Crombeen van Bibliotheek Zeeuws-Vlaanderen is, net als Van Vugt, optimistisch over 
de toekomst van de bibliotheek in Zeeland. "Wij hebben een heel moeilijke periode doorgemaakt, veel 
mensen moeten ontslaan en echt zwarte sneeuw gezien. Maar we denken het inmiddels onder 
controle te hebben. We hebben strategische keuzes gemaakt en die blijken goed uit te pakk en." 
Er wordt nu vooral ingezet op de taalvaardigheid van de jeugd, via 'de Bibliotheek o p school'. "Verder 
hebben we heel veel geïnvesteerd in techniek, waardoor we nu op acht plaatsen onbemande 
bibliotheken hebben, die veel vaker open zijn dan voorheen. 'Breskens' is per week zelfs een uur 
langer open dan de Openbare Bibliotheek Amsterdam." 
Cruciaal is het netwerk dat de Zeeuwse bibliotheken vormen. Door de ontwikkelingen in Vlissingen 
kan dat onder druk komen te staan, waarschuwt Crombeen. "Die nauwe samenwerking moet wel 
blijven, anders verliezen we heel veel in Zeeland." 
De ZB is naast openbare bibliotheek provinciale ondersteuningsinstelling voor alle bibliotheken en 
fungeert dus als spin in het web. Door de eigen fusieperikelen is de samenwerking de afgelopen jaren 
wat 'op de achtergrond geraakt', erkent directeur Moree. "Inmiddels zitten we heel frequent met elkaar 
om tafel en hebben we een actieplan, de innovatieagenda, opgesteld voor de komende vier jaar. Ik 
heb er vertrouwen in dat we zo veel mogelijk overeind kunnen houden, maar we moeten wel blijven 
innoveren." 




